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Haccın Âdâbı 

 
Es-selamu aleykum ve RahmetuLlahi ve Berekatuhu. 
Euzu bi-Llahi mine ş-şeytani r-racim. BismiLlāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm.  
Ve s-salatu ve s-selamu ‘ala Rasulina Muhammed’in Seyyidi l-evveline vel ahirin. 
Meded yā ResūlaLlāh, meded yā Sādāti ‘Ashābi ResūliLlāh, meded yā Meşāyihinā, 
Destur Mevlâna Şeyh Abdullāh el-Fa’iz ed-Dağistāni, Şeyh Muhammed Nazım el-
Hakkani. Meded. Tarikatuna es-Sohbe vel hayru fil Cemiyyeh. 
 
Bismi Llāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm: 

لاًیِبسَ ھِیَْلِإ عَاطََتسْا نِمَ تِیَْبلْا ُّجحِ سِاَّنلا ىَلعَِ َِّ#وَ  

(Kur’ān 03:97). ‘Veli(A)llâhi ‘alâ-nnâsi hiccu-lbeyti meni-stetâ’a ileyhi sebîlâ’, 
‘Bundan dolayı hacca gitmeye gücü yeten insanlara, Beytullâh’ı ziyâret etmek Allah’ın 
bir emridir.’ Sadaqa Llahu l-Azim. Hac yolculukları başlamıştır. Allah جل جلاله nasip edene 
oluyor. Çünkü hacca gitmek her zaman zordur. Gene bu senelerde da zor; oraya 
gitmek, oraya girebilmek, oraya yetişmek. Eskiden develerle veya yürüyerek gidilirdi. 
Bu zordu. Şimdi bile her şey çok daha kolay oldu vakit, bu defa da içeriye girmek zor 
oldu. Allah'ın جل جلاله hikmeti budur. 

Herkes hac için niyet etmesi gerekir. Yapabilen niyet etsin ki hiç olmazsa o 
mesuliyet ondan düştün, o farz. Gidecek olanların oranın adabına , haccın adabına, 
sünnetleri, müstehabları, vacipleri ve farzları yerine getirmeleri getirsinler. Çünkü bu 
da başka bir problem olmuş. Hacca gidiyorlsr ama zaten sünnetten bir şey 
yapamıyorlar. Ve vacip de onu da ya yapılır, ya da yapılmıyor. Onun için insanların 
hacca imkânı oldu vakit ona dikkat etmesi lazım insanın. Vâcib olanın yapması lazım. 
Yapmadı vakit kendi kusurları olursa, onun da cezası var. Ama başkalarının buna 
imkan vermediği olunca, o da Allah’tan af dilemesi lazım. Tövbe istiğfar edip "Ben 
yapmak istedim, ama yaptırmadı" diyerek. İnşaallah mesuliyet onunda kalmaz. 

Ondan sonra da işte hacda yapılır. Tavaf yapılır. En mühim şey hac bittikten 
sonra bu boş durmamak lazım. Kabe, ne zaman namaz vakitkları hepsinin namazını 
Kabe'de kılması lazım. Dedi ki, o namaz meccidi haram. Meccidi haram dediği 
Kabe'nin hem etrafı o sahası, camisi. Şimdi oradakiler bunu fazla gene onu bile şey 
yapıyorlar. Haram mescidi diyor Mekke'nin hepsidir. Öyle değildir. Mekke başka, 
Mescidi haram başka. Mekke'de bir hayli camiler var, mescidler var. Ama Allah Azze 
ve Celle dediği “mescid-i hada”. Benim mescidim diye onu söylüyor. “Beledi hada” 
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demeyen, bu şehir demiyor. Mescid diyor. Onun için o mescitte kılan namaz yüz bin 
namaz bedeldir. Yüz bin, beş vakit kılsan beş yüz bin namaz kılmış olursun. On gün 
kılsan beş milyon namaz kılmış olursun. Beş milyon namaz hayatında boyunda 
kılamazsın sen. 

Onun için oraya onu dikkat etmek lazım. O'nu kaçırmamak lazım. Çünkü fırsat 
olmuyor. Oraya gitmek gelmek zordur. Kolay şey değil. Onun için onu dikkat etmek 
lazım. İkincisi de Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu alaihi wa sallam'in mescidi. 
Orada da bütün, orada daha kolay. Vakit namazları falan bulunmak, namaz kılmak 
orası kolaydır. Yani çok geniş büyük yapılır. Orada kılabilir. O da bin namaz bedel 
kalıyor. Yani günde beş bin namaz gibi kılmış olursun. On günde elli bin namaz 
kılmış olursun. O da insanın senelerce kılabileceği kadardır on günde yapacağı 
ibadet. Aslında orada on gün bırakmıyorlar ama ne kadar yapabilirse nafileler de 
hepsi sadakasıdır, nafilesidir. Hepsi şey olarak bin defa daha faziletli başka yerlerden. 
Hem fazileti hem sevabı bin defa daha fazla. 

İşte orada dünya kelamından daha fazla tesbihat, Kur'an okuyup şey varsa 
yardım edilecek yahut sorulacak şeyler varsa onu da, orada ilim kazanmış olur. 
Peygamber Efendimiz'in صلى الله عليه وسلم huzurunda oturmak her dakikası o rahmet, bereket şey 
gibi yıkanıyorsun onun içinde. Bu mübarek yerde Allah Azze ve Celle'nin en sevdiği 
Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu alayhi wa sallam'ın etrafında oturmak kesintisiz 
rahmet, rahmete vesiledir. Allah جل جلاله nasip etsin herkese. Gidemeyenler de inşaAllah 
Allah جل جلاله onlara da yardım etsin, gitsinler. Kapı açılsın, girebilirsin inşaAllah. 

Ve-min Allahi t-tevfik. El-Fatiha. 

Mevlana Şeyh Muhammad Adil er-Rabbani 
13 Mayıs 2025/ 15 Zilkade 1446 

  Lefka, Cyprus 
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